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Ježíšova činnost v Kafarnaum 

„Když Ježíš vyšel ze synagógy, vstoupil s Jakubem a Janem do domu Šimonova 
a Ondřejova. Šimonova tchyně ležela v horečce. Hned mu o ní pověděli. 
Přistoupil, vzal ji za ruku a pozvedl ji. Horečka ji opustila a ona je obsluhovala. 
Když nastal večer a slunce zapadlo, přinášeli k němu všechny nemocné 
a posedlé. Celé město se shromáždilo u dveří. I uzdravil mnoho nemocných 
rozličnými neduhy a mnoho zlých duchů vyhnal. A nedovoloval zlým duchům 
mluvit, protože věděli, kdo je. Časně ráno, ještě za tmy, vstal a vyšel z domu; 
odešel na pusté místo a tam se modlil. Šimon a jeho druhové se pustili za ním. 
Když ho nalezli, řekli: „Všichni tě hledají.“ Řekne jim: „Pojďte jinam do okolních 
městeček, abych i tam kázal, neboť proto jsem vyšel.“ A tak šel, kázal v jejich 
synagógách po celé Galileji a vyháněl zlé duchy.“ 

Při čtení dnešního evangelia se dozvídáme o počátcích Ježíšovy veřejné 
činnosti. Ježíš byl od začátku svého působení mezi lidmi velmi aktivní – chodil, 
učil, kázal, uzdravoval. Nikdy mu nebylo lhostejné, že lidé trpí. Nesl s nimi jejich 
trápení a v nouzi vždy pomohl. Také Šimonovu tchyni, která strádá horečkou, 
uzdravuje. Horečka v Bibli značí závažné onemocnění. Ježíš bere nemocnou 
ženu za ruku, nebojí se fyzického kontaktu s ní a uzdravuje ji. Dává jí tak další 
čas tady na zemi, další možnost k smysluplnému životu. A ona tuto možnost 
plně využívá. Obsluhovala je – znamená v evangeliu obraz pro následování. 
Také my můžeme být někdy nemocní a nemoc nám může připomenout naši 
konečnost. Začneme pak více přemýšlet, co má v životě opravdu hodnotu 
a od čeho se můžeme oprostit. 

Když jsme aktivní – v pohybu, můžeme někomu pomoci. Můžeme někomu 
udělat radost. Konkrétním činem a někdy třeba i jen tím, že dokážeme 
naslouchat. Ježíš nám však ukazuje, že nejen aktivita a pomoc druhým jsou 
důležité. Stejně tak je třeba najít si čas také na sebe a na setkání s Bohem 
v modlitbě. 

Brzy ráno Ježíš i s učedníky odchází do dalších městeček, aby tam kázal. Lidé 
v Kafarnaum by byli jistě rádi, kdyby tam s nimi zůstal a stále je uzdravoval ze 
všech přicházejících nemocí. Některým by to možná stačilo. Ale Ježíš byl poslán 
pro všechny lidi. A jeho poslání nespočívalo jen v uzdravování. Ježíšovým 



úkolem je především zvěstovat lidem radostnou zprávu o existenci Božího 
království („Naplnil se čas a přiblížilo se království Boží. Čiňte pokání a věřte 
evangeliu.“ - Mk 1,15). Když Ježíš uzdravuje nebo vyhání zlé duchy, názorně 
ukazuje skutečnou moc a dobrotu Boha, kterému není člověk lhostejný. Ježíš 
nemůže všechny uzdravit a každý člověk jednou zemře. Tak je náš svět 
nastaven. Ježíš však nabízí člověku mnoho. Nabízí Boží království lásky a pokoje. 
Do něho se vstupuje skrze obrácení a víru. 
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